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26. november 2019 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. §37_332/2019 er Naalakkersuisuts svar på sp. 1 bl.a.:  

 

”Nej. Opfyldningen med sten langs kajfronten er etableret i forbindelse med den 

igangværende reparation af Atlantkajen. Stenene er udlagt for at holde spunsvæggen 

mens renoveringen pa ̊ga ̊r. Efterfølgende vil stenfyldet pa ̊ havbunden reguleres sa ̊ den 

oprindelige bundkote genoprettes.”  

 

Relevante parter samt bygherrerne oplyser, at renoveringen af havneanlægget 

i Qasigiannguit er færdigt. Efter færdiggørelsen er stenene på bunden ikke 

fjernet, og havbunden dermed ikke reguleret til den oprindelige bundkote. 

Hvad skyldes det, at stenene ikke er fjernet? 

 

2. Har Naalakkersuisut planer for at stenene bliver fjernet? 

  

3. Har Naalakkersuisut en løsning for, at fiskefartøjerne ikke bliver begrænset i 

at kunne lægge til kaj?  

(Medlem af Inatsisartut Aqqa Samuelsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Relevante parter samt bygherrer af renoveringen af havneanlægget i Qasigiannguit oplyser, at 

arbejdet nu er færdiggjort. Da denne oplysning ikke stemmer overens med Naalakkersuisuts 

svar på §37_332/2019, stiller vi disse yderligere spørgsmål, og vi håber dermed at 

Naalakkersuisut kan besvare spørgsmålene korrekt. Da fiskefartøjerne rammes af at de ikke kan 

lægge til kaj pga. for lavt vand, efterlyser jeg løsningerne på dette problem.  

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage 

 


